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ACTA SESSIÓ ORDINÀRIA PLE 26/11/2013 

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PEL PLE DE LA CORPORACIÓ MUNICIPAL 
REUNIDA EN PRIMERA CONVOCATÒRIA DIA 26 DE NOVEMBRE DE DOS MIL TREZCE 
 
Dia: 26 de Novembre de 2013 
Hora: 20 hores  30 minuts 
Lloc: Sala de Plens de l’Ajuntament de Puigpunyent. 
 
Hi assisteixen: 
 
Batle President 
Sr. Gabriel Ferrà Martorell                            IPG 
 
Regidors 
Sra. Margalida Morell Martorell                   IPG 
Sra. Maria Lluïsa Pla Isern                              IPG 
Sr. Toni Marí Enseñat                                      PSOE 
Sr. Victor Douat Rigo                                     PSOE 
Sra. Isabel Martin Roman                              PSOE 
Sra. Maria Teresa Pons Picó                          PP 
Sr. José Frias Cano.                                        PP 
 
Justifica la seva absencia el Sr Sr. Antonio Deudero Mayans                       PP 
 
La Secretària Interventora, Margalida Mulet Cañellas 
 
 
ORDRE DEL DIA: 

 
1.- Aprovació de l´ Acta de la sessió del dia 29-10-2013 
 
      S’aprova per unanimitat l’Acta de la sessió del dia 29 d’octubre de 2.013 
 
2.- Aprovació inicial Reglament Prestació Substitutoria de sancions per serveis a la 
Comunitat 
 
Per part del Senyor Batle es llegeix la següent proposta d’acord: 
 

ATÈS que l’aprovació de les ordenances i reglaments municipals és una competència 
atribuïda al Ple de la corporació amb caràcter indelegable, a tenor dels articles 22.2.d) 
i 23.2.b) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local; 
 

ATÈS que el procediment d’aprovació deis Reglaments i les ordenances locals 
n’exigeix l’aprovació inicial, la submissió a informació pública, la concessió 
d’audiència als interessats i l’aprovació definitiva amb la publicació posterior del text 
íntegre; 
 

ATÈS que, en no tractar-se d’ordenances fiscals ni urbanístiques ni del Reglament 
orgànic de la corporació, aquest Reglament només requereix  
l’aprovació per la majoria simple, sense que calguin quòrums qualificats, per aplicació 
de l’article 47 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril; 
 

ATÈS que l’article 162.2.c) de la Llei 8/1987, de 15 d’abril, municipal i de règim local, 
disposa que els Reglaments i les ordenances s’entendran aprovades definitivament 



 
 

 
 
 
 

                                                                                                                                    AJUNTAMENT DE PUIGPUNYENT 
 

ACTA SESSIÓ ORDINÀRIA PLE 26/11/2013 

amb caràcter automàtic si no s’hi presenta cap reclamació ni al·legació durant la 
informació pública i l’audiència als interessats subsegüent a l’aprovació inicial; 
 
VIST l’informe favorable de la Secretaria i de la Comissió Informativa d’assumptes 
generals, es proposa a l’Ajuntament Plenari, l’adopció del següent 

 
ACORD 

 
I. APROVAR INICIALMENT el Reglament de Prestació Substitutoria de Sancions per 
Serveis a la Comunitat, segons el text que s’adjunta a la present Acta 

 
II. SOTMETRE A INFORMACIÓ PÚBLICA el present acord i el text del Reglament pel 
termini mínim de trenta dies, a fi que s’hi puguin presentar al·legacions i reclamacions, 
mitjançant la inserció dels anuncis corresponents al BOCAIB, al tauler d’edictes i a la 
pàgina webb de l’Ajuntament. 

 
El termini d’informació pública començarà a comptar des del dia de la publicació de 
l’Anunci al BOIB 

 
III. CONCEDIR AUDIÈNCIA a les Asociacions veïnals i de defensa de les persones 
consumidores i usuarias del terme municipal de Puigpunyent, que estiguin inscrites en el 
Registre Municipal d’Asociacions veïnals i que els seus fins tinguin una relació directa 
amb l’objecte d’aquesta disposició a l’efecte de presentació d’al·legacions i 
reclamacions, mitjançant la notificació dels presents acords i la tramesa d’una còpia 
del text íntegre del Reglament  

 
El termini de l’audiència serà de 30 dies a comptar des del dia següent a la data de 
recepció de la notificació. 
   
IV. - En cas de no presentar-se al·legacions ni suggeriments el Reglament s’entendrà 
definitivament aprovat comunicant-se a la Delegació del Govern, Govern de les Illes 
Balears i Consell de Mallorca en compliment del que preveuen els articles 103 en 
relació al 113 de llei 20/2006 i un cop transcorregut el termini fixat a l’article 113 es 
publicarà el Reglament íntegrament al BOIB a l’efecte de la seva entrada en vigor 
 
Dita proposta es aprovada per unanimitat 
 
3.-Ratificació de l’acord de la JGL de data 4 de novembre de 2013 sobre representant 
Ajuntament Escoleta Ses Alzinetes 
       

Seguidament  es procedeix a llegir l’acord de la Junta de Govern Local de data 4 de 
novembre de 2013 que diu: 
 

 “ Vista l’urgent necessitat del nomenament d’un representant Municipal al Consell 
Escolar  de S’Escoleta  Ses Alzinetes, per part d’aquest Junta de Govern Local, i per 
unanimitat es va acordar: 
 
Primer.- Anomenar a la Sra. Maria Lluïsa Pla Isern Regidora Delegada d’Educació 
d’aquest Ajuntament, com representant municipal davant dit Consell Escolar 
 
Segon.- Donar compte del present acord al Plenari de la Corporació per la seva 
ratificació , a la primera sessió que per aquest es celebri 
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Tercer.-  Notificar el present acord a la interessada i al Consell Escolar pel seu 
coneixement i efectes oportuns “ 
 

Efectuat lo qual, i amb els vots favorables del Sr Gabriel Ferrà Martorell, Sra. Margalida 
Morell Martorell i Sra. Maria Lluïsa Pla Isern  de IPG, Sr. Toni Marí Enseñat                               
Sr. Victor Douat Rigo i Sra. Isabel Martin Roman del PSOE i les abstencions de la Sra. 
Maria Teresa Pons Picó i el Sr. José Frias Cano del PP, es va adoptar per l’Ajuntament 
Plenari l’adopció del següent acord: 
       
Primer.- Procedir  a la ratificació del referit acord de la Junta de Govern, així com del 
nomenament de la Sra Maria Lluïsa Pla Isern, Regidora Delegada d’Educació d’aquest 
Ajuntament com representant municipal davant el Consell Escolar de S’Escoleta Ses 
Alzinetes 
 
Segon.- Notificar el present acord als interessats pel seu coneixement i efectes oportuns 
 
4.-Moció del grup IPG sobre el romanent de 2012 de l’Agencia de Protecció de la 
legalitat Urbanistica i Territorial de Mallorca  
 

El Grup Independent de Puigpunyent i Galilea presenta  la  següent PROPOSTA relativa 
al romanent de 2012 de l’Agencia de Protecció de la legalitat Urbanistica i Territorial 
de Mallorca : 
 

“ Segons marquen els estatuts de l’ADU, “Tots els ingressos de l’Agència seran 
considerats en el règim pressupostari i quedaran vinculats a la satisfacció de la 
corresponent anualitat. Els excedents dels ingressos respecte de les necessitats de 
manteniment seran aplicats a la dotació d’un fons, propi de l’Agència, destinat 
preferentment a la realització d’inversions per a la conservació i millora dels valors 
mediambientals, en benefici dels municipis delegants, d’acord amb les criteris 
establerts pel Consell de Direcció”. 
 
A la reunió del 26 d’abril de 2013 del Consell de Direcció de l’Agència de Protecció de 
la Legalitat Urbanística i Territorial de Mallorca es va aprovar la liquidació del 
pressupost del 2012. En aquest punt s’hi pot apreciar que el romanent de tresoreria a 
data 31/12/2012 és de 7.553.049,01 euros. Si a aquesta quantitat li restem els saldos de 
dubtós cobrament (1.597.021,10 euros) i l’excés de finançament afectat (2.789,72 
euros) queda un romanent total de 5.953.238,19 euros. 
 

Tenint el compte el que marquen els estatuts de l’organisme, que són i han de ser el full 
de ruta de les seves actuacions, aquesta quantitat s’ha de repartir entre els municipis 
membres (Montuïri, Marratxí, Son Servera, Campanet, Algaida, Valldemossa i 
Puigpunyent) per què aquests, preferentment, duguin a terme projectes per a la 
conservació i millora dels valors mediambientals. El fet de no aplicar aquest article dels 
estatuts suposaria un incompliment de la seva normativa, sense perjudici de possibles 
il·lícits penals. 
Des del grup municipal Independent de Puigpunyent i Galilea som conscients de que 
les sancions no es recapten de manera immediata. Per això proposem que el 
cinquanta per cent del romanent total es destini d’immediat al municipis membres, i el 
cinquanta per cent restant es faci una vegada cobrades totes les sancions. 
 

La proposta del grup municipal Independent de Puigpunyent i Galilea és la de 
procedir al repartiment dels 2.976.619,1 euros via convocatòria pública de subvencions 
per a projectes per a la conservació i millora dels valors mediambientals. A aquest 
convocatòria, òbviament, només s’hi podran presentar els municipis membres de 
l’ADU. 
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Els projectes que l’Ajuntament de Puigpunyent durà a terme amb la partida 
pressupostària esmentada anteriorment son els següents: 
 
 

PROJECTE MEDI AMBIENTAL; 
 

VIA VERDA ENTRE PUIGPUNYENT, GALILEA I SON SERRALTA 
 
Un projecte de comunicació entre els tres nuclis urbans del municipi. Aquesta Via 
Verda connectaria els 3 nuclis urbans (Puigpunyent, Galilea i Son Serralta) amb un 
circuit, seguint el curs de la carretera, el torrent i aprofitant el Camí Públic de 
Puigpunyent a Galilea perquè la gent hi pugui passejar, córrer, anar amb bicicleta,... 
 

Aquest corredor verd entre els 3 nuclis suposarien una xarxa de camins transitables 
sense perill i en un entorn immillorable, pels vianants d’uns 6,5 km. 
 

La connexió entre Puigpunyent i Galilea es faria a través del Camí Públic, hi ha trams 
empedrats d’alt interès constructiu que cal recuperar. Aquest camí forma part de la 
Ruta de Pedra en Sec senyalitzada pel Consell de Mallorca.  
 

El nexe amb  el nucli de Son Serralta es pot fer seguint la carretera de Palma i el torrent. 
Presentam adjunt un projecte concret de construcció de la possible via, es tracta 
d’una feina feta pel Grup Independent l’any 2009. L’englobam dins un projecte d’un 
Itinerari Peatonal.Volta de Son Puig . 
 

Fent una aproximació econòmica molt bàsica, podríem calcular uns 100€ el metre. Així 
doncs, tirant per baix son 650.000€. 
 

VIA VERDA ENTRE PALMA I PUIGPUNYENT 
 

Un segon projecte seria la unió del municipi amb Palma a través de la recuperació del 
Camí Vell de Palma. Es tracta del camí que s’utilitzava per anar a Palma des de temps 
immemorials fins que es va construir la carretera.  

 

Aquest camí públic ha anat quedant en desús, encara queden trams tot i que cal una 
inversió important per recuperar, netejar, marcar i senyalitzar aquesta via d’accés al 
municipi. 
 

Es tracta de 5661m de camí, la recuperació d’aquesta Via Verda podria suposar un 
increment important de visitants i una reactivació econòmica del municipi, ja que per 
la poca distància que ens separa amb Palma, converteix a Puigpunyent en la via més 
propera per accedir a la Ruta de Pedra en Sec. 
 

Adjuntam estudi històric, amb una descripció del seu recorregut. 
 

Fent una primera aproximació, situaríem la inversió en els 100€ per metre,per tant uns 
566.100€. 
 

Tot i que aquests projectes tenen un cost important, per les característiques que 
presenten, es pot anar temporalitzant per fases. Es pot anar fent una adaptació a la 
partida pressupostària que tinguem. 
 

La millora en la qualitat de vida pels ciutadans/es de Puigpunyent, que suposaria 
aquesta Xarxa Verda de camis és indiscutible, a part d’unir els tres nuclis, millorant així 
l’accés i la comunicació entre ells. 
Per això, el grup municipal Puigpunyent proposa els següents 
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ACORDS: 
 

1. El Ple de l’Ajuntament de Puigpunyent aprova instar al Consell de Mallorca a 
posar en marxa una convocatòria pública de subvencions per a projectes per 
a la conservació i millora dels valors mediambientals per un pressupost total de 
2.976.619,1 euros, corresponents al 50% del romanent total de l’any 2012. 
Aquesta convocatòria anirà destinada exclusivament als municipis membres de 
l’ADU. 

 

Per part de la Senyora Maria Teresa Pons, es manifesta que l’Agencia té un 
pressupost de despeses pel seu funcionament de un milió docents -mil euros, 
dels quals un 50 % es financen a càrrec de les infraccions cobrades i l’altre a 
càrrec de l’aportació del CIM, i que a la realitat el diners des que es parla no 
son realment en caixa. 
 

El Senyor Batle diu que l’únic que es pretén amb sa moció es que per part de 
l’Agencia es compleixi el que estipula l’article 25 del Conveni 
 

El Senyor Toni Marí del PSOE  manifesta que està d’acord amb l’essència de la 
moció però que s’haurien de separar temes ja que, si la moció du inclosa 
l’aprovació dels projectes de l’envergadura que es proposen, considera que 
aquest no es pren dur via moció, sinó que s’haurien d’estudiar a fons, ja que 
podrien ser, o bé els projectes proposats pel grup IPG o bé d’altres 
 

El Senyor Batle explica que els projectes proposats, es  només una declaració 
d’intencions, no que ara s’aprovin uns projectes concrets. 
 

Després de deliberació , per part del grup IPG es retira de la moció en la part 
dels Projectes que es podrien dur a terme amb les partides pressupostàries que 
pertocarien a aquest Ajuntament de la recaptació de l’ADU, proposant 
únicament , salvaguardant el dret de que el grup IPG presenti al seu dia com a 
grup polític aquest Projectes com a proposta,; 
 

“ El Ple de l’Ajuntament de Puigpunyent aprova instar al Consell de Mallorca a 
posar en marxa una convocatòria pública de subvencions per a projectes per 
a la conservació i millora dels valors mediambientals per un pressupost total de 
2.976.619,1 euros, corresponents al 50% del romanent total de l’any 2012. 
Aquesta convocatòria anirà destinada exclusivament als municipis membres de 
l’ADU.” 

 

Dita proposta es aprovada per unanimitat 
 
5.- Moció del grup PP sobre el termini d’aprovació del Pressupost Municipal Ordinari de 
l’exercici  2014 
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Per part del Senyor Batle, davant la moció presentada, es manifesta l’intenció de 
presentar els pressupostos lo mes aviat possible 
 
Per altra banda explica el Senyor Batle que s’ha demostrat que es varen aprovar uns 
pressupostos ajustats i reals  ja que la desviació pressupostària de l’exercici de 2013 ha 
estat de un 2%. 

 
A continuació   presenta un estudi dels 53 Municipis de Balears, al qual es dedueix que 
no hi va haver cap que aprovessin definitivament els pressupostos corresponents al 
2013 en termini, mes encara, 30 d’ells varen aprovar-los inicialment dins el 2013, per lo 
que demana al grup municipal PP que retiri sa moció, i que continuem fent feina de 
cara als pressupostos del 2014 

 
Per part del Senyor Toni Marí del PSOE, es diu que aquest anys pels Ajuntaments han 
estat molt complicats a tost els nivells amb molt de canvis tant econòmics com a nivell 
de normativa a la que se han hagut d’adaptar els Municipis lo que ha suposat un 
retràs en molts dels seus tràmits habituals 

 
La Sra. Maria Teresa Pons del PP intervé i diu que , si bé es evident que el seu grup creu 
que el procediment es dificultós, no retiraran la moció ja que, a pesar de tots els 
emperons s’ha de procurar fer sa feina en termini 

 
Passada la proposta a votació, aquesta ofereix el següent resultat: 

 
Vots a favor de la proposta:          
Sra. Maria Teresa Pons Picó  i Sr. José Frias Cano del PP 

 
Vots en contra: 
 
Sr. Gabriel Ferrà Martorell  , Sra. Margalida Morell Martorell i Sra. Maria Lluïsa Pla Isern  
de IPG, Sr. Toni Marí Enseñat , Sr. Victor Douat Rigo i Sra. Isabel Martin Roman                               
del PSOE 
 
6.- Moció del grup PP sobre l’ús de bosses de fems biodegradables 
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          Per part de la Sra. Margalida Morell es diu que aquest tipus de bosses ja fa una 
sèrie d’anys que no es fan servir. Aquestes bosses biodegradables les facilitava el CIM i 
ja fa tres anys que està prohibit, per altra banda sa Mancomunitat d’es Raiguer 
damunt aquest tema va elaborar un informe i edità un tríptic 
 
         Per part del grup PP es retira la moció 
 
7.-  Control de l’equip de govern: Acords Junta de Govern Local celebrades en dates 
28 d’octubre, 4, 11 de novembre de 2013 
 
      En relació a l’acord de la Junta de Govern Local  del dia 28 d’octubre , demana la 
Sra Maria Teresa Pons del PP , si el conveni que es va acordar subscriure amb la 
Fundació Deixalles referent al punt verd no està en contradicció en quant a la 
recollida d’electrodomèstics, la Sra Maria Lluïsa Pla respon que no, ja que aquest 
segon es tracta només de la recollida porta a porta. 
 
     De l’Acta del dia 11 de Novembre demana el cost del conveni subscrit amb per 
Multimèdia de les Illes Balears, a lo que per part del Senyor batel es constesta que es 
gratuït 
 
 8.- Decrets de Batlia del 518 al 584 
 
    Per part de la Sra. Maria Teresa Pons del PP es demana sobre el Decret 576 damunt 
diverses factures pagades a Mundiagua sobre si no seria millor efectuar un concurs per 
aquest servei, a lo que el Senyor Batle contesta que es tractaria d’un concurs 
complicat ja que les feines que efectua Mundiagua son molt diverses i variades i seria 
molt difícil treure-les a concurs. 
 
9.- Torn d’urgència 
 
              Per part del Senyor Batle es fa la proposta de que el Plenari ordinari del dia 31 
de desembre, donades les Festes de Nadal sigui traslladat al dia 17 de Desembre 
 
              Declarada d’urgència de la proposta, aquesta es aprovada per unanimitat 
 
10.- Precs i preguntes 
 
      No es formulen 
 

I no havent més assumptes a tractar, el Sr. Batle aixeca la sessió quan són les 22 
hores deu minuts, i s’estén la present acta, que autoritza i signa amb mi la Secretaria 
Interventora de la Corporació Municipal, la qual cosa certifico. 
 
 
El Batle,                                                      La Secretària Interventora, 
 
 
 
Gabriel Ferrà Martorell                              Margalida Mulet Cañellas   
            
             


